



TORIN CHILES

Voice | Voix

DEVELOPING ARTIST STREAM
VOLET ARTISTES EN DÉVELOPPEMENT

Torin Chiles' performance career as an operatic tenor spanned 20 years and his resume is replete with engagements from North American symphonies and opera companies. Mr. Chiles appeared on CBC television's Opening Night as McAlpine in the critically acclaimed new Canadian opera, *Filumena* which was performed in Calgary, Banff, Ottawa and Edmonton. Many live operatic performances have been featured on CBC Radio Two's Saturday Afternoon at the Opera. Chiles sang Pinkerton and Almaviva for Opera Lyra at the National Arts Centre; MacDuff for the Manitoba Opera in Winnipeg; Pang for Vancouver, Montreal, Calgary, Edmonton and Arizona; Bob Boles in Montreal; The Magician in The Consul for Montreal, Manitoba and Milwaukee. Mr. Chiles premiered many new Canadian works such as *Erewhon* by Louis Applebaum, *Taptoo* by John Beckwith and *The Lady with the Lamp* by Timothy Sullivan. A Gilbert and Sullivan Gala with the Winnipeg Symphony under maestro Bramwell Tovey was recorded for the CBC SM5000.

Torin Chiles has taught Voice and Voice Pedagogy at the University of Western Ontario since 1999 and is currently serving as the acting Chair of the Department of Music Performance Studies. He is VP-Membership on the Executive Board of the National Association of Teachers of Singing.



La carrière de Torin Chiles en tant que ténor lyrique s'étend sur 20 ans et son curriculum vitae regorge de collaborations avec des symphonies et des compagnies d'opéra nord-américaines. M. Chiles s'est produit dans le rôle de McAlpine du nouvel opéra canadien *Filumena*, acclamé par la critique, diffusé lors de l'émission télévisuelle *Opening Night* de la CBC et mis en scène à Calgary, Banff, Ottawa et Edmonton. De nombreuses représentations d'opéra ont été présentées en direct dans le cadre de l'émission *Saturday Afternoon at the Opera*, sur CBC Radio Two. M. Chiles a chanté Pinkerton et Almaviva pour Opera Lyra au Centre national des Arts, MacDuff pour le Manitoba Opera à Winnipeg, Pang pour les opéras de Vancouver, Montréal, Calgary, Edmonton et d'Arizona, Bob Boles à Montréal, le magicien dans *The Consul* pour les opéras de Montréal, du Manitoba et de Milwaukee. M. Chiles a présenté pour une toute première fois de nombreuses œuvres canadiennes telles qu'*Erewhon* de Louis Applebaum, *Taptoo* de John Beckwith et *The Lady with the Lamp* de Timothy Sullivan. L'enregistrement de A Gilbert and Sullivan Gala avec l'Orchestre symphonique de Winnipeg, sous la direction de Bramwell Tovey, a été effectué pour les séries SM5000 de CBC Records.

Torin Chiles enseigne le chant et la pédagogie vocale à l'Université Western Ontario depuis 1999 et occupe actuellement le poste de président intérimaire des programmes d'interprétation du Département de musique. Il est vice-président Membership du conseil d'administration de la National Association of Teachers of Singing.